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NÁVRH ZÁPISU DO KRONIKY OBCE MALÉ KYŠICE ZA ROK 2023 

Podle zákona č. 132/2006 Sb., o kronikách obcí: „Každá obec vede kroniku, do 
níž se zaznamenávají zprávy o důležitých a pamětihodných událostech v obci pro 
informaci i poučení budoucím generacím.“ Podle § 3 cit. zákona se „zápis do kroniky 
provádí nejméně jedenkrát za kalendářní rok. O obsahu zápisu rozhoduje obec“. 
Ustanovení § 4 cit. zákona přiznává právo občanům starším 18 let navrhnout písemně 
změnu, doplnění nebo opravu zápisu v kronice. Obecní zastupitelstvo na základě 
těchto návrhů podle okolností zápis v kronice opraví, doplní nebo jinak změní. 
Dávám tak na vědomí občanům naší obce níže uvedený návrh zápisu do Kroniky obce 
Malé Kyšice za kalendářní rok 2023. Případné připomínky, doplňky, opravy, návrhy na 
změnu – v písemné podobě – je možné doručit na Obecní úřad v Malých Kyšicích, a 
to v termínu: do 10. prosince 2024. 

                                                                                                     Mgr. Miroslav Oliverius, starosta obce 

 
 

I. ÚVODEM  

Vstupujeme do roku, ve kterém se ve světě stále válčí. Již druhým rokem trvá válečný 
konflikt na Ukrajině, kde ruský agresor v roce 2022 odstartoval tragédii, která si už 
vyžádala statisíce životů, a to jak vojáků obou válčících stran, tak i především 
ukrajinského civilního obyvatelstva. Ukrajinská města Kyjev, Charkov, Záporoží, Dnipro, 
Lvov, Oděsa a další jsou po vzdušných útocích nepřítele v troskách, ale ukončení války 
stále není na obzoru. Ostré boje opětovně také vzplály a probíhají mezi izraelskou 
armádou a vojenskými silami Hnutí islámského odporu (Hamás), které je v západním 
světě označováno jako palestinská nacionalistická a teroristická organizace.  

V polovině ledna sledovaného roku v České republice „začal souboj o Hrad“. Češi si 
vybírali nástupce prezidenta republiky Miloše Zemana, kterým byl nakonec, ale až ve 
druhém kole prezidentských voleb, zvolen a čtvrtým prezidentem České republiky se stal 
Petr Pavel. 

Naše obec se od jarních měsíců začala připravovat na připomenutí si 100. výročí své 
samostatnosti s odkazem na den 10. listopad 1923, kdy se úředně (vynesením 
Ministerstva vnitra) oddělila od místní obce Horní Bezděkov. Oslavy, které se od jara 
připravovaly na začátek listopadu roku 2023, se však málem neuskutečnily, protože 
dlouholetý starosta obce Jan Kuna v září t. r. rezignoval jak na zastávanou funkci starosty 
obce, tak následně i na post zastupitele obce. Bezprostředně na to ho následovali ještě 
dva členové zastupitelstva. Kdyby se svého mandátu zastupitele obce vzdali další členové 
zastupitelstva, čímž by mohl počet členů v zastupitelstvu klesnout pod pět, hrozilo, že by 
v obci musely být (v jarních měsících roku 2024) vyhlášeny nové volby. Po několikerém 
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jednání zbylých šest zastupitelů obce splnilo svůj slib, který složilo při ustavujícím 
zasedání zastupitelstva obce po zvolení dne 24. září 2022 a konstatovalo, že i v tomto 
početním oslabení dovede obec k řádným komunálním volbám, které se v České 
republice mají konat na podzim roku 2026.  

 

II. VĚCI VEŘEJNÉ 

V období roku 2023 se konalo celkem osm veřejných zasedání zastupitelstva naší 
obce: 

5. veřejné zasedání zastupitelstva obce, konané dne 6. března na obecním úřadě 
v Malých Kyšicích projednalo a schválilo změnu rozpočtu obce na rok 2023 a body týkající 
se hospodaření Mateřské školy Malé Kyšice. 

Na 6. veřejném zasedání zastupitelstva obce, konaném dne 15. března 2023 na 
obecním úřadě v Malých Kyšicích zastupitelé obce vzali na vědomí provedení 
rozpočtového opatření č. 1/2023 schváleného starostou obce. 

Na 7. veřejném zasedání zastupitelstva obce konaném dne 6. dubna 2023 na obecním 
úřadě v Malých Kyšicích byl po provedeném výběrovém řízení na zhotovitele akce 
„Výměna sítí a dopadové plochy“ schválen výběr dle doporučení hodnotící komise – tj.  
pro tuto akci vybrat firmu Ing. Jiří Huptych se sídlem v Praze 10 – Vršovicích. 

8. veřejné zasedání zastupitelstva obce, konané dne 30. června 2023 na obecním úřadě 
v Malých Kyšicích projednalo a schválilo: změnu rozpočtu obce na rok 2023, účetní 
závěrku a výsledek hospodaření obce Malé Kyšice za rok 2022, závěrečný účet obce Malé 
Kyšice za rok 2022, Dodatek č. 1 ke Smlouvě o zajišťování a financování dopravní 
obslužnosti, a zavedení komunikačního systému MUNIPOLIS v obci. 

9. veřejné zasedání zastupitelstva obce, konané dne 13. září 2023 na sále restaurace 
LIKA v Malých Kyšicích bylo velmi rušné. Při tomto jednání zastupitelstva obce starosta 
obce Malé Kyšice Jan Kuna z osobních důvodů rezignoval na zastávanou funkci starosty; 
následně rezignoval na mandát zastupitele obce. Zastupitelstvo obce následně 
prostřednictvím obecního zpravodaje Janu Kunovi poděkovalo za po šestnáct let dobře 
vykonávanou práci pro obec, kdy dosahoval vynikajících pracovních výsledků a přičinil se 
tak o její rozvoj. Poděkování mu také patřilo za vzornou reprezentaci obce. Především díky 
jeho přičinění byla zajištěna výstavba a konečná realizace malokyšické mateřské školy a 
došlo k vybudování volnočasového areálu. Má nepopiratelné zásluhy při vedení obce 
v krizovém období pandemie – covid 19. Dne 14. září 2023 se vzdala mandátu zastupitele 
obce Veronika Kunová, do té doby předsedkyně finančního výboru zastupitelstva obce a 
členka sociálně-kulturního výboru zastupitelstva obce. Dne 7. října 2023 se vzdal 
mandátu zastupitele obce Ing. Robert Blecha, do té doby předseda kontrolního výboru 
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zastupitelstva obce. Počet členů zastupitelstva tak klesl na šest – neuvolněných – členů 
zastupitelstva obce. 

Na 10. veřejném zasedání zastupitelstva obce, konaném dne 18. října 2023 na sále 
restaurace LIKA v Malých Kyšicích zastupitelé již ve sníženém počtu šesti projednali a 
odsouhlasili změny v organizaci obce: Z důvodu uvedeného snížení počtu členů 
zastupitelstva obce a uvolnění míst dvou předsedů výborů zastupitelstva obce 
zastupitelstvo obce muselo přikročit ke změně organizace obecního zastupitelstva a tím 
k provedení personálních změn. V rámci obce bylo přijalo usnesení: 

Starostou obce byl zvolen Mgr. Miroslav Oliverius, zastupitel obce. Předsedou finančního 
výboru byl zvolen Milan Kratochvíl, zastupitel obce a Martina Šnerdorfová, zástupce z řad 
občanské veřejnosti, předsedou kontrolního výboru Lada Kverková, zastupitelka obce, 
členy Kateřina Bláhová DiS., zastupitelka obce, David Herbst, zástupce z řad občanské 
veřejnosti. Zastupitelstvo obce zrušilo sociálně-kulturní výbor a zajišťování jeho 
dosavadní činnosti převedlo do své kompetence. Personální změny se nedotkly postu 
místostarosty obce, kterým zůstal David Rehberger. Po vyčerpání programu následovala 
velmi živá a rušná diskuse, při které skupina občanů vyjádřila nesouhlas a požadovala 
odstoupení zastupitelů obce, což zkraje roku 2024 vyjádřila podáním petice. 

11. veřejné zasedání zastupitelstva obce, konané dne 13. prosince 2024 na sále 
restaurace LIKA v Malých Kyšicích. Prosincové veřejné zasedání bývá již tradičně bohaté 
na zařazení četných bodů do programu. Nebylo tomu jinak ani letos, kdy se veřejné 
zasedání zastupitelstva obce řídilo a následně schválilo následující návrhy v přijatém 
programu: Zahájení, provedl starosta obce; Návrh na schválení změny rozpočtu obce na 
rok 2023; Návrh na schválení rozpočtu obce Malé Kyšice na rok 2024; Návrh na schválení 
střednědobého výhledu rozpočtu obce Malé Kyšice na roky 2025-2026; Návrh na 
schválení rozpočtu příspěvkové organizace Mateřská škola Malé Kyšice na rok 2024; 
Návrh na schválení střednědobého výhledu rozpočtu příspěvkové organizace Mateřská 
škola Malé Kyšice na roky 2025-2026; Návrh na schválení obecně závazné vyhlášky obce 
Malé Kyšice o místním poplatku ze psů; Návrh na schválení obecně závazné vyhlášky 
obce Malé Kyšice o místním poplatku z pobytu; Návrh na schválení obecně závazné 
vyhlášky obce Malé Kyšice o místním poplatku za užívání veřejného prostranství; Návrh 
na schválení obecně závazné vyhlášky obce Malé Kyšice o místním poplatku za odkládání 
komunálního odpadu z nemovité věci; Návrh na schválení zápisu do kroniky obce za rok 
2022; Návrh na schválení uzavření dohod o provedení práce na rok 2024; Návrh na 
schválení přijetí finančního daru od Letiště Praha, a. s. (na výstavbu chodníků v částech 
ulic Zahradní, Za Mlýnem a Zahradní); Inventarizace majetku a závazků za rok 2023; 
Informace o činnosti a závěrech Svazku obcí Křivoklátska; Různé a diskuse; Závěr. 

S odsouhlasenými návrhy, které se týkaly stanovení místních poplatků byli občané 
seznámeni také za pomoci čísla obecního zpravodaje, vydaného již 1. ledna 2024. 
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12. veřejné zasedání zastupitelstva obce, konané dne 31. prosince 2023 ve 
volnočasovém areálu v Malých Kyšicích bylo na poslední den v roce svoláno z důvodu 
projednání a schválení následujícího programu, protože některé body byly termínově 
stanoveny k projednání do 31. 12. 2023: Návrh na schválení odměn zastupitelům obce; 
Návrh na schválení zhotovitele na akci „Rekonstrukce chodníků – 1. etapa“; Návrh na 
schválení směrnice k poskytování cestovních náhrad; Návrh na schválení zřízení 
termínovaného účtu obce u Komerční banky, a.s., pobočka Kladno; Různé a diskuse.  

Starosta obce Mgr. Oliverius ohledně odměňování členů zastupitelstev informoval o 
novele zákona č. 128/2000 Sb., o obcích ve znění pozdějších předpisů, která mimo jiné 
zavedla řadu změn v oblasti odměňování členů zastupitelstev. Změny tohoto zákona byly 
publikovány ve Sbírce zákonů v částce 192/2023 pod č. 418/2023 Sb., které nabyly 
platnosti od 29. prosince 2023 s účinností od 1. ledna 2024. Změny zakotvené v tomto 
zákoně se týkaly jak uvolněných, tak neuvolněných členů zastupitelstev obcí, měst, 
městských částí jakož i krajů. Došlo tak k novému způsobu výpočtu výše odměn členů 
zastupitelstev územně samosprávných celků, kdy výpočet výše odměny pro neuvolněné 
členy zastupitelstev se prováděl podle zákonem určeného koeficientu pro funkci ve 
velikostní kategorii obce a podle základny dle sdělení Ministerstva vnitra publikovaného 
pro rok 2024. Zastupitelé obce dále schválili zhotovitele akce „Rekonstrukce chodníků 
Malé Kyšice – 1. etapa“: společnost Aquarius, spol. s r.o. se sídlem v Kyšicích a zároveň 
ZO pověřilo starostu obce podpisem smlouvy o dílo a jednáním za obec v této věci.  

Do diskuse se nikdo z přítomných nepřihlásil, proto starosta obce Mgr. Miroslav Oliverius 
jednání zastupitelstva ukončil tímto závěrem: „Vážení přítomní, dovolte mi, abych 
z pozice starosty obce poděkoval vám – zastupitelům obce za vaši činnost, kterou 
vykonáváte v zájmu naší obce a jejích občanů. Děkuji za pomoc spoluobčanům, kteří 
zastupitelstvu obce dle svým možností při plnění úkolů pomáhají, v neposlední řadě 
děkuji personálu naší mateřské školy. Všem nám, všem občanům naší obce, vašim 
blízkým, zástupcům všech institucí, firem a společností, kteří s obcí spolupracují do 
nového roku 2024 přeji hodně zdraví, štěstí, ale i klidu a radostí, jakož i úspěchy v pracovní 
činnosti! Nechť klid a mír prochází touto krajinou!“                                  

Svoz velkoobjemového, nebezpečného a bio odpadu se ve sledovaném roce již 
tradičně uskutečnil ve dvou termínech – na jaře a na podzim, a to o nedělích ve dnech 21. 
května a 28. října ve spolupráci s pracovníky společnosti AVE Kladno s.r.o. 

Mateřská škola Po personální stránce se obsazení školy v porovnání s rokem 
předcházejícím nezměnilo. V červnu sledovaného roku docházku do mateřské školy 
ukončilo 10 dětí. Při školním zápisu bylo přijato 7 dětí. Kapacita MŠ byla naplněna. 
V březnu obecní zastupitelstvo na svém 5. zasedání schválilo: účetní závěrku příspěvkové 
organizace Mateřská škola Malé Kyšice za rok 2022, rozdělení výsledku hospodaření 
Mateřské školy Malé Kyšice za rok 2022 a předání majetku Mateřské škole Malé Kyšice 
k hospodaření, protože od zahájení provozu v nové budově MŠ obec dokoupila majetek 
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na dovybavení mateřské školy i přilehlé zahrady, zastupitelé hlasovali na základě soupisu 
majetku o svěření majetku k hospodaření a předání dalšího majetku do výpůjčky. 

Malokyšické ozvěny, zpravodaj obce Po zrušení sociálně-kulturního výboru dne 18. října 
2023 zastupitelstvo obce převedlo v nezměněném složení do své kompetence redakční 
radu obecního zpravodaje. Svého členství v redakční radě se vzdal Jan Kuna. Veronika 
Kunová přestala s redakční radou spolupracovat; dle svého rozhodnutí přestala roznášet 
obecní zpravodaj v přilehlé chatové části (v rozmezí ulic Berounská, V Zahrádkách, Nad 
Jezem, Borová). Ve sledovaném roce, v roce 2023 byl zahájen již XVII. ročník vydávání 
obnoveného obecního zpravodaje Malokyšické ozvěny od roku 2007. Letos vyšlo celkem 
sedm čísel včetně jednoho čísla mimořádného – v podobě Malokyšického vlastivědného 
sborníku, který byl vydán v listopadu 2023 ke 100. výročí samostatné obce Malé Kyšice. 
Malokyšické ozvěny plnily svůj účel – informovaly o připravovaných nejen kulturních 
akcích (včetně pozvánek s programem jednání veřejných zasedání obecního 
zastupitelstva), ale opětovně svým čtenářům přibližovaly události z minulosti obce a 
prostřednictvím oblíbené rubriky „Představujeme“ osoby, v některých případech doslova 
osobnosti, které mají vztah k naší obci nebo k jejímu okolí – např. došlo k přestavení Karla 
Ryse z Nouzova, celostátně uznávaného pěstitele kaktusů, Markétu Beneditovou, která 
při výcviku svých psů získala a získává četná ocenění i na úrovni České republiky, 
Františka Poláka, autora několika populárních písní a dramaturga oblíbených zábavných 
pořadů České televize, Antonína Mittelbacha, jezdce na vysokém kole a organizátora 
všech ročníků cyklistického závodu amatérů „Karlovy Vary – Unhošť“, Jakuba Strnada, 
hokejistu v sestavě extraligového mužstva Rytíři Kladno, či Ing. Jana Kúseka, genealoga 
svého rodu, který ze Slovenska přes Prahu přišel do naší obce a již půl století je 
malokyšickým patriotem. Redakční rada zajišťovala jak zpracování obsahu každého čísla 
obecního zpravodaje, v podmínkách obecního úřadu ho tiskla a také zabezpečovala jeho 
doručování ke čtenářům. Pouze Malokyšický vlastivědný sborník (Malokyšické ozvěny č. 
6/2023), jeho grafická podoba a realizace byla již v podmínkách naší obce tradičně dílem 
nakladatelství Dr. Josef Ženka st., Praha 8. Tisk byl zadán Tiskárně Maestro s. r. o. Praha.  

 Mobilní rozhlas Od března 2023 obec spustila novou službu MUNIPOLIS / mobilní 
rozhlas, díky které mohli občané získávat vybrané informace jako zprávu do aplikace nebo 
do svých e-mailových schránek či prostřednictvím SMS. Přestože služba byla a je 
zajišťována zdarma, velký zájem ze strany našich spoluobčanů o ni nebyl.      

Facebook Zastupitelé naší obce zkraje letních měsíců roku 2023 vyšli vstříc 
„požadavkům dnešní doby“ na efektivní komunikaci mezi obcí a občany, proto byl zřízen 
oficiální facebookový profil obce, a to, z profilu starosty obce Jana Kuny. Facebook (v té 
době Meta Platforms) usnadňuje komunikaci mezi uživateli, sdílení multimediálních dat, 
udržování sociálních vztahů a online zábavu (zdroj: Wikipedia). Část zastupitelů byla 
přesvědčena, že prostřednictvím facebooku, jehož správou byla díky vlastní iniciativě 
pověřena členka zastupitelstva Veronika Kunová, budou uživatelé informováni o dění 
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v obci, o činnosti jejího zastupitelstva a obecního úřadu. Jednalo se o zřízení nové 
komunikační domény, s jejímž provozem na úrovní obce nebyly zkušenosti, proto bohužel 
nebyl stanoven postup pro zveřejňování ani obsah zveřejňovaných příspěvků. Nežli mohlo 
dojít k ujasnění těchto rozporů, zastupitelé obce Jan Kuna a Veronika Kunová se vzdali 
mandátů členů zastupitelstva a adresa facebooku, díky způsobu provedené registrace 
facebooku, byla obci zcizena. Do konce roku 2023 zastupitelé obce nově facebook pro 
potřeby obce nezřídili.                                            

Vytvoření Národního parku Křivoklátsko Dne 26. května t. r. byl zaregistrován Krajským 
úřadem Středočeského kraje a tím po právní stránce vznikl Svazek obcí Křivoklátska, který 
při provedení zápisu sdružoval 28 obcí z této oblasti. Jeho členem se stala také naše obec. 
Předmětem činnosti svazku je vytvářet podmínky pro spolupráci, součinnost a sjednocení 
postupu zejména obcí, na jejichž území se nachází Chráněná krajinná oblast Křivoklátsko. 
Členské obce odmítají připravovaný Národní park Křivoklátsko a považují za vhodnější 
variantu ochrany přírody Křivoklátska současnou podobu CHKO se sítí maloplošných 
národních přírodních rezervací. (viz v zápise dále – v oddíle VIII.) 

Zastupitelstvo naší obce s návrhem na vytvoření Národního parku Křivoklátsko 
nesouhlasilo; dne 27. 9. 2022 podalo Ministerstvu životního prostředí k záměru vyhlášení 
Národního parku Křivoklátsko námitku proti zařazení pozemků v k. ú. Malé Kyšice do 
uváděného národního parku. Této námitce bylo rozhodnutím odboru zvláštní územní 
ochrany přírody a krajiny čj. MZP/2023/620/1086 ze dne 22. 5. 2023 vyhověno. 
V odůvodnění rozhodnutí se m. j. konstatuje, že pozemky v k. ú. Malé Kyšice budou i 
nadále součástí Chráněné krajinné oblasti Křivoklátsko, kde i nadále bude platit stávající 
ochranný režim plynoucí z existence CHKO Křivoklátsko. I přes vyhovění podaným 
námitkám, a to v plném rozsahu, obec nezrušila své členství ve Svazku obcí Křivoklátska, 
protože, jak je uvedeno výše, se záměrem vytvoření NP Křivoklátsko nesouhlasí. 

Volnočasový areál obce (VČA) Během měsíce srpna t. r. došlo k výměně veškerých sítí 
na hřišti VČA. Zároveň byla pod část dětského hřiště položena nová dopadová plocha 
z polyuretanu, čímž by už nemělo docházet ke znečišťování tamní in-line dráhy kačírkem. 
Do areálu VČA byly instalovány další lavičky (na této akci se finančně podílela akciová 
společnost Letiště Praha). 

 

III. POLITICKO-SPOLEČENSKÉ DĚNÍ 

Volba prezidenta republiky se konala v dvou kolech; první ve dnech 13. – 14. ledna 
2023  

Porovnání celostátních výsledků I. kola s výsledky ve volebním okrsku Malé Kyšice 
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Počet 
okrsků 
celkem 

Počet 
zpracovaných 
okrsků 

Zpracované 
okrsky 

v % 

Voliči ve 
voličských 

seznamech 

Volební 
účast 

v % 

Česká rep.     14 857 14 857 100,00 8 245 962 68,24 

M. Kyšice             1 1 100,00            428 76,40 

 

Poznámka: Kandidáti s č. 4. a 7. postoupili do II. kola voleb. 

Druhé kolo za účasti dvou postupujících vítězů z prvního kola se uskutečnilo ve dnech 
27. – 28. ledna 2023. Porovnání celostátních výsledků II. kola voleb s výsledky ve 
volebním okrsku Malé Kyšice: 

 
Počet 
okrsků 
celkem 

Počet 
zpracovaných 
okrsků 

Zpracované 
okrsky 

v % 

Voliči ve 
voličských 

seznamech 

Volební 
účast 

v % 

Česká rep.     14 857 14 857 100,00 8 242 566 70,25 

M. Kyšice             1 1 100,00            423 77,30 

 

Č. Kandidát:  

příjmení, jméno, titul 

Kandid. 
navržen 

Česká 
republika 
počet hlasů 

ČR 

v % 

M. Kyšice 
počet 
hlasů 

MK 

v % 

1. Fischer Pavel senátory 376 705 06,75 26 08,15 

2. Bašta Jaroslav poslanci 248 375 04,45 15 04,70 

3. Středula Josef senátory odstoupil xxx xxx xxx 

4. Pavel Petr, Ing. M.A. občanem 1 975 056 35,40 148 46,93 

5. Zima Tomáš, prof. MUDr., 
DrSc. 

senátory 30 769 00,55 0 00,00 

6. Nerudová Danuše,prof. 
Ing. Ph.D 

občanem 777 080 13,92 40 12,53 

7. Babiš Andrej, Ing. poslanci 1 952 213 34,99 78 24,45 

8. Diviš Karel, PhDr. občanem 75 475 01,35 5 01,56 

9. Hilšer Marek, MUDr. Bc. 
Ph. D 

senátory 142 912 02,56 7 02,19 
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Č. Kandidát:  

příjmení, jméno, titul 

Kandid. 
navržen 

Česká 
republika 
počet hlasů 

ČR 

v % 

M. Kyšice 
poč. 
hlasů 

MK 

v % 

4. Pavel Petr, Ing. M.A. občanem 3 359 151 58,32 229 70,46 

7. Babiš Andrej, Ing. poslanci 2 400 046 41,67 96 29,53 

Vítězem voleb se stal kandidát s č. 4 Petr Pavel.  

Zpracováno z materiálů ČSÚ – volba prezidenta ČR                                                                                 

Spolek za lepší Malé Kyšice Od zrušení Základní organizace Svazu československo-
sovětského přátelství, která v Malých Kyšicích zanikla ještě před Listopadem 1989, tak 
v naší obci nepůsobila žádná zájmová organizace, ve které by se malokyšičtí občané 
mohli sdružovat. Až 6. prosince 2023 vznikl zápisem do rejstříku Městského soudu v Praze 
Spolek Za lepší Malé Kyšice se sídlem: Malé Kyšice, Míru čp. 15. Účelem založení Spolku 
je podporovat kulturu, sociální a sportovní vyžití občanů obce, zkvalitňovat životy občanů 
obce, podporovat a organizovat sportovní a volnočasové aktivity a podporovat práci 
s dětmi a mládeží a svou činností podporovat kulturu. Spolek má stanoveny čtyři 
jednatele z řad svých členů, kteří jsou všichni občany naší obce, a to Ing. Roberta Blechu, 
Jana Kunu, Veroniku Kunovou, Ing. Štěpánku Schwabovou. 

 

IV. KULTURNĚ-SPOLEČENSKÉ DĚNÍ 

Masopust a Masopustní zábava v Malých Kyšicích V současnosti, kdy v naší obci 
neexistovala žádná společenská organizace, kdy se život v obci začal vracet do 
předcovidové doby, z podnětu členky sociálně-kulturního výboru Veroniky Kunové obec 
připravila a organizovala „vlastní“ Malokyšický masopust. Nemělo se jednat sice o 
takovou tu masopustní klasiku, se kterou je možné se setkat v místech, kde tyto lidové 
slavnosti mají letitou tradici, ale u nás šlo především o to, aby s odcházející zimou se 
radost vrátila do každé malokyšické domácnosti. Masopustní průvod byl připraven na 
sobotu 11. února 2023 na 10. hodinu. O půl hodiny později, po požádání starosty o 
povolení rejdění, průvod masek vyšel ze seřadiště – z malokyšického volnočasového 
areálu (u mateřské školy) a procházel obcí.  Po návratu průvodu do původního seřadiště, 
zde bylo zajištěno občerstvení „v lidových cenách“, došlo k vyhodnocení, vyhlášení a 
ocenění nejhezčích, nejpovedenějších, či nejoriginálnějších masek.  V ten večer (začátek 
v 19 hodin) na sále restaurace LIKA byla zahájena Masopustní zábava. Posezení a tanec 
při hudbě spojený s bohatou tombolou.  Vstupenky byly prodávány v hodnotě 200,- Kč, a 
byly slosovatelné.  

Dětský maškarní bál připravily členky sociálně-kulturního výboru naší obce v restauraci 
LIKA na sobotu 18. března t. r. Děti si hrály, soutěžilo se, tančily při diskotéce. 
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Pletení pomlázek V neděli dne 9. dubna 2023 v prostoru volnočasového areálu v Malých 
Kyšicích proběhlo již tradiční pletení pomlázek. Proutky i občerstvení bylo zajištěno.  

Čarodějnice V poslední dubnový den v prostoru malokyšického volnočasového areálu 
byla v 18 hodin za přítomnosti jak přihlížejících občanů naší obce, tak i občanů z našeho 
okolí zapálena hranice. Navazovali jsme tak na starý český zvyk „pálení čarodějnic“.  

Den dětí Sobotní odpoledne 27. května 2023 bylo věnováno všem malokyšickým dětem. 
Ty, které přišly do volnočasového areálu se od 14 hodin mohly těšit z bohatého kulturního 
programu i občerstvení.  

Desátý ročník Netopýr bike fest V sobotu 2. září 2023 oslavil v Poteplí bajkový festival 
deset let svého trvání! Jubilejní ročník věhlasných závodů a narozeninová after party již 
tradičně odstartovaly hlavním závodem DHáčku na náročné lesní trati. Do druhého kola 
potom postoupilo 20 nejrychlejších závodníků v mužské kategorii. Ženy a junioři se utkali 
na méně náročné trati. Návštěvníci mohli dále sledovat skoky do airu a průlet jezdců nad 
parkem. Tyto disciplíny spočívaly ve vyhodnocení stylu předvedení a nejnápadnějšího 
triku. V případě aira se hodnotil nejlepší polet, v jumpajmu se hledalo, kdo dá nejlepšího 
whipa. Hodnotný pohár čekal na borce za nejlepší a největší crash. Akční okénko ve finále 
bylo zakončeno divácky velmi atraktivní Dual Sped & Drink. Nezapomnělo se ani na děti. 
Pro ty byly již dopoledne připraveny závody na pumptracku.  Disciplinovaní účastníci této 
sportovní akce, a to jak z řad soutěžících, tak i četných diváků byli největší odměnou 
organizátorům 10. ročníku Netopýr bike fest, Ti v areálu bývalého potepelského 
koupaliště připravili parádní program, který byl zakončen vystoupením hudebních top 
kapel DONINIE DARKO a VYPSANÁ FIXA. Párty skončila v nočních hodinách dj´s setem 
v podání DJ SEVIERA.  

Podzimní slavnosti Kulturně-společenská akce obce k rozloučení s podzimem se 
uskutečnila dne 7. října t. r. ve volnočasovém areálu v Malých Kyšicích. Účastníci si mohli 
vyřezat dýně, děti zde našly svůj tvořivý koutek. K poslechu hrála hudební skupina 
PROCITY-ROCK. Ukázka psích sportů proběhla za vedení malokyšické chovatelky 
Markéty Benediktové. Prodávaly se „podzimní dobroty“.  

Oslavy stoletého výročí samostatné obce V pátek 10. listopadu tohoto roku uplynulo 
100 let ode dne, kdy byla tehdejší osada Malé Kyšice vynesením Ministerstva vnitra 
republiky Československé vyčleněna z obce Horní Bezděkov a úředně se tak stala 
samostatnou obcí. Ještě necelý rok – do konání obecních voleb na podzim roku 1924 – 
v nově vzniklé obci přetrvával v roce 1919 ustavený osadní výbor. V sobotu 11. listopadu 
2023 si v deštivém počasí na sedmdesát občanů připomnělo zmiňované jubileum; sešli 
se v malokyšickém volnočasovém areálu a symbolicky zde (v součinnosti s místní firmou 
ŽIVA) zasadili památní lípu. První prsť zeminy k jejím kořenům přihodila paní Ing. Iveta 
Koulová, starostka města Unhošť, ji následovali zastupitelé naší obce a bez ohledu na věk 
další, mladší i dříve narození účastníci této slavnostní akce. Navázali tak na své 
předchůdce, kteří v Malých Kyšicích ve významných dnech rovněž lípy vysazovali. Potom 



10 
 

se více jak osmdesát spoluobčanů dostavilo do sálu restaurace LIKA na Setkání občanů 
obce Malé Kyšice, kde je členka obecního zastupitelstva Kateřina Bláhová seznámila 
s textem „Vzkazu budoucím generacím“, připraveným k uložení v kovovém obalu na 
důstojné místo v obci. Ve více jak hodinovém přednesu kronikář obce Miroslav Oliverius 
za pomoci projektoru přítomným upřesnil promítané dobové fotografie a pohlednice 
malokyšického původu, ale i pohlednice, které se vázaly k blízkému okolí. Následovalo 
sousedské posezení spojené s občerstvením, kdy všichni zúčastnění měli možnost 
ochutnat k tomuto výročí speciálně upečený „památečný“ dort. Bez nadsázky lze 
konstatovat, že všichni zúčastnění si důstojně připomněli stoleté výročí samostatnosti 
naší obce.         

Posvícenská zábava Již tradičně zastupitelé obce na den 4. listopadu t. r. na sále 
restaurace LIKA při doprovodu živé hudby připravili Posvícenskou zábavu. Zájem ze strany 
návštěvníků velmi dobrý; obsazena všechna místa na sále.                          

Setkání občanů u vánočního stromu na návsi V sobotu 2. prosince 2023 od 16 hodin na 
malokyšické návsi došlo k setkání více jak stovky malokyšických občanů. Děti naší 
mateřské školy na úvod pod vedením svých učitelek zazpívaly vánoční koledy. 
Následovalo slavnostní rozsvícení vánočního stromu. Návštěvníci této kulturně-
společenské akce se mohli občerstvit přímo na místě; občerstvení zajistili účastníci akce, 
kteří přinesli „na ochutnání“ své vánoční pečivo.                                                                               

Mikulášská zábava pro děti Obec Malé Kyšice pro všechny malokyšické děti pořádala 
v sobotu dne 9. prosince t. r. od 15 hodin Mikulášskou zábavu. Nejen, že přišli Mikuláš a 
anděl s čertem, ale zábavný program zajišťovalo taneční a sportovní centrum Moon. Po 
skončení zábavných soutěží a nadílce byl program zakončen diskotékou. Akce měla dobrý 
ohlas jak mezi dětmi, tak i mezi jejich doprovázejícími osobami. 

Čaj o páté nejen pro seniory Z důvodu zájmu o opakování promítání pohlednic a 
fotografií z minulosti obce a jejího okolí, které proběhlo při „stoletých“ oslavách naší 
obce, se dne 19. prosince t. r. od 17. hodiny na sále restaurace LIKA uskutečnilo opětovné 
promítání s průvodním slovem kronikáře obce, a to při setkání nazvaném Čaj o páté nejen 
pro seniory. V jeho závěru proběhla beseda týkající se minulosti obce a zavzpomínání 
několika zúčastněných.  

 

V. OSOBNÍ UDÁLOSTI V ŽIVOTĚ MALOKYŠICKÝCH OBČANŮ 

Jubilea Dne 24. března 2023 oslavil 80. narozeniny pan Ing. Walter Kricner z Hlavní ulice. 
Dne 14. dubna 2023 oslavila 95. narozeniny paní Marie Barcalová z ulice Skalní, dne 24. 
června 2023 oslavila 90. narozeniny paní Marta Kaňková z ulice Spojovací. Zástupci obce 
při návštěvách u jubilantů popřáli hodně zdraví, pohody, radostí do dalších let.  
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Dne 23. října 2023 oslavili manželé Františka a Zdeněk Šímovi z ulice Za Mlýnem 
kamennou svatbu – 65 let od uzavření sňatku. Dne 16. listopadu 2023 oslavili manželé 
Jaroslava a Václav Klenovcovi z Hlavní ulice diamantovou svatbu – 60 let od uzavření 
sňatku. Zástupci obce oběma manželským párům při návštěvě popřáli hodně zdraví, 
spokojenosti a radostí do dalších společných let. 

Narození V roce 2023 se malokyšickým občanům narodilo celkem: sedm dětí, z toho byli 
čtyři chlapci a tři dívky.  

Úmrtí Dne 23. února 2023 zemřela ve věku 92 let paní Olga Vlasáková, od konce 
šedesátých let m. st. dlouholetá poslankyně a tajemnice MNV Malé Kyšice. Dne 26. 
března 2023 zemřel ve věku 69 let pan Jiří Schäfer z ulice V Zahrádkách, dne 14. června 
2023 ve věku 90 let zemřela paní Hana Kleinová, roz. Lepičová z ulice Míru. Dne 14. srpna 
2023 zemřel ve věku 76 let pan Vladislav Lesák z Hlavní ulice. 

 

VI. DODATKY K MALOKYŠICKÉ HISTORII 

Pomník obětem I. světové války V roce 2024 uplyne sto let, kdy „malokyšické 
občanstvo“ nechalo postavit pomník obětem I. světové války na rozmezí stávajících ulic 
Hlavní a 5. května. Renovace pomníku v tomto volebním období je jedním z úkolů 
volebního programu zastupitelstva obce, proto nejdříve jednáno o darování pozemku, na 
kterém je pomník postaven se stávajícím vlastníkem paní Marií Jánskou. Obec na své 
náklady zajistila vyměření darovaného pozemku, darovací smlouva mezi stranou darující 
a stranou obdarovanou byla podepsána v listopadu r. 2023. Při zjišťování rozsahu a 
způsobu oprav pomníku bylo zjištěno z vytesaného nápisu, že pomník „Navrhl a provedl 
Ant. Žežulka, Slivenec“. Pro postavení pomníku byl tak použit kámen (slivenecký mramor), 
který se dodnes těží ve sliveneckém lomu (dnes na území hl. města Prahy). Uvedený 
Antonín Žežulka byl příbuzný s manželkou místního hostinského Antonína Holého Annou, 
rozenou Žežulkovou, rodačkou ze Slivence, kde se narodila 12. 2. 1853 v č.p. 48. Pro 
úplnost se uvádí, že do Malých Kyšic se za Antonína Holého provdala dne 10. 2. 1885 a 
zde zemřela 12. 2. 1923, to je v době, kdy se asi již jednalo ohledně postavení 
malokyšického pomníku padlých.  

Vzpomenutí výročí legionáře Josefa Proška V podmínkách obce bylo prostřednictvím 
Malokyšických ozvěn vzpomenuto 130. výroční narození a 100. výročí úmrtí potepelského 
rodáka, inženýra Josefa Proška (nar. 17. 3. 1893 – zemřel 6. 3. 1923), který se do Poteplí 
vrátil po skončení I. světové války. Civilním povoláním byl stavebním inženýrem 
s pracovním zařazením v Makedonii. Po vypuknutí války dezertoval a vstoupil do srbské 
armády, s ní prodělal albánský ústup a také bojoval na soluňské frontě. Vrátil se jako 
legionář, ale čtyři roky po návratu nastupující tuberkulóza v jeho třiceti letech mu ukončila 
život. Pochován byl do rodinného hrobu na unhošťském hřbitově.  
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VII. POČASÍ 

Rok 2023, co se týká klimatických podmínek nebyl v naší obci problematický. 
Většinou bylo oblačno nebo polojasno, zaznamenáno méně dešťových srážek i v zimně 
slabší sněžení. Během roku neuhodily silné mrazy, v zimních měsících se teplota 
pohybovala často kolem 0 °C, v letních měsících – hlavně druhá polovina srpna – nastala 
vedra, kdy teplota +30 °C nebyla zvláštností. 

Leden První dny nového roku měly dost vysoké teploty. Např. dne 7. 1. kdy bylo po celý 
den polojasno s ranními mlhami teplota přes poledne dosáhla +10 °C. O týden později 
dne 14. 1. ve stejnou denní dobu +8 °C. Dne 21. 1. při slabém sněžení klesla na 0 °C a jinak 
tomu nebylo ani 28. 1., kdy opět slabě sněžilo při teplotě 0 °C. 

Únor Sněhové přeháňky pokračovaly i dne 4. 2. při teplotě +3 °C. Dne 11. 2. bylo oblačno, 
chvílemi zataženo s teplotou +6 °C. Dne 18. 2. zaznamenán déšť a teplota +12 °C.  

Březen Dne 4. 3. oblačno a naměřeno +6 °C. Oblačno bylo i 11. 3. s teplotou +4 °C. Dne 
18. 3. oblačno s +13 °C. Dne 25. 3. dešťové přeháňky a +14 °C.  

Duben Na začátku a uprostřed měsíce – ve dnech 1. a 15. 4. shodně zataženo s dešťovými 
přeháňkami a teplotami +12 °C. Ale v tomto mezidobí se čtyři mrazivé noci postaraly o 
veškerou úrodu! Ovocnáři ihned oznámili, že bude špatná úroda meruněk, třešní, ale i 
švestek a hrušek. (A skutečně tomu tak bylo, ani vlašské ořechy se díky těmto mrazivým 
nocím neurodily.) O první jarní den 21. 3. přišlo skutečné jaro, bylo polojasno s teplotami 
pohybujícími se přes +20 °C, např. dne 22. 4. naměřena polední teplota +21 °C.  Ke konci 
měsíce dne 29. 4. oblačno s deštěm, teplota poklesla k +17 °C. 

Květen Dne 6. 5. naměřeno +19 °C, slabé dešťové přeháňky. Dne 13. 5. při zatažené 
obloze opět dešťové přeháňky s teplotou +17 °C. V závěru měsíce střídavě jasno a 
polojasno, teploty k +21 °C. 

Červen Dvacetistupňové teploty převládaly i v prvních červnových dnech, následně dne 
10. 6. +24 °C, dne 17. 6. +23 °C a dne 24. 6 při zvýšené oblačnosti +25 °C. 

Červenec Dne 1. 7. se teploty vyšplhaly na +26 °C, i když byly chvílemi přeháňky. Dne 8. 
7. na celém území republiky jasné počasí a třicetistupňové teploty. Teplotní rekord z roku 
1957 (+37,6 °C naměřený v pražském Klementinu) však nebyl překonán. Ten padl o týden 
později dne 15. 6. kdy v Klementinu naměřena teplota +36 °C, což bylo o +0,2°C výše než 
v roce 2007. V naší obci v poledne naměřeno +35 °C. Dne 22. 7. teploty poklesly na +24 
°C. Dne 29.7. naměřeno +26 °C. 

Srpen Začátek tohoto prázdninového měsíce se teplotami pohyboval „pouze“ k +20 °C 
(např. 5. 8. teplota +18 °C). Dne 12. 8. již bylo polojasno a tepleji +26 °C. Druhá polovina 
měsíce se značila letními vedry: dne 19. 8. +32° C, dne 26. 8. +27 °C. 
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Září Rovněž i tento měsíc byl poměrně teplý: dne 2. 9. polojasno a teplota +24 °C, dne 9. 
9. skorojasno s teplotami do +28 °C, dne 16. 9. +26 °C, dne 23. 9. oblačno s teplotou do 
+19 °C a dne 30. 9. naměřena teplota +21 °C. 

Říjen Dne 7. 10. oblačno s teplotami do 19 °C, dne 14. 10. teplota +20 °C, dne 20. 10. + 
17 °C a dne 27. 10., kdy bylo zataženo, se teploty pohybovaly do +14 °C.  

Listopad Začátkem měsíce bylo polojasno, např. dne 4. 11. s teplotou +12 °C, dne 11. 11. 
„sv. Martin nepřijel na bílém koni“, jak říkávaly pranostiky, ale v ten den pršelo, bylo 
zataženo s teplotou +7 °C. Dne 18. 11. oblačno, teplota +6 °C. Ke konci měsíce pokles 
teplot k 0 °C – např. 25. 11. proměnlivá oblačnost, teplota +2 °C. 

Prosinec Také tento měsíc byl teplý, Dne 2. 12. bylo zataženo se sněžením, kdy teplota se 
dotkla jen -3 °C, ale napadlý sníh vytvořil kouzelné krajinné scenérie. Potom se však 
začalo oteplovat, dne 9. 12. při +3 °C začala obleva, která pokračovala i 16.12., to se již na 
teploměru objevilo +6 °C. O Vánocích teplota dosahovala +3 °C, proto tyto svátky již 
tradičně byly beze sněhu - „na blátě“. V posledních dvou dnech sledovaného roku bylo 
oblačno až polojasno s teplotami přes den k +10 °C. 

 

VIII. UDÁLOSTI A ZAJÍMAVOSTI SLEDOVANÉHO ROKU 

Cyklistický závod amatérů Karlovy Vary-Unhošť Dne 21. května sledovaného roku 
uběhlo 40 let, co byl odstartován I. ročník tohoto cyklistického závodu amatérů. V roce 
1983 v Unhošti se jednalo o recesní sázku dvou pravidelných hostů tamní restaurace U 
Slovana, ke kterým se tehdy na karlovarský start stokilometrové trati postavilo dalších 23 
přátel. Sportovní akce se tehdy vydařila a následovaly její další ročníky, kdy se ze závodu 
postupně stala nejmasovější (např. 1117 závodníků na startu) cyklistická akce nejen 
v bývalém Československu. V některých letech se sice závod neuskutečnil (např. 
v covidové době), ale dne 21. května 2023 ze startu u karlovarského letiště vyrazilo po 
121,5 km dlouhé trati do Unhoště 85 závodníků. I naše obec měla na startu svého 
zástupce – Jakuba Strnada, jedoucího v barvách Rytířů Kladno. Jmenovaný si v závodě 
nevedl vůbec špatně; celkově s časem 3:31:21 hod. skončil na 16. místě (v Unhošťské 
kategorii na místě druhém). Servisní službu během cyklistického závodu zajišťovala 
malokyšická firma Petra Kulhánka Cykloservis Ve Stodole.  

Valorizace důchodů Zdražování kvůli energiím a tradičnímu přeceňování zboží zkraje 
roku 2023 opět nabralo na síle. Spotřebitelské ceny v lednu vzrostly meziročně o 17,5 % a 
meziměsíčně o výrazných 6 %. Tím se naplnily podmínky pro mimořádnou valorizaci 
důchodů, které měly být vypláceny v červnu. Přidání důchodcům mělo být vyšší, než se 
doposud čekalo – o více jak 8 %. (dle denního tisku z 18. února 2023) 

„Osekávání“ důchodů Již v březnu ale bylo vše jinak. Vláda Petra Fialy (ODS) začala látat 
díry ve státním rozpočtu přibrzděním růstu penzí, který důchodcům zaručuje zákon. 
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Narychlo ve stavu legislativní nouze na začátku měsíce března protlačila v parlamentu 
osekávání červnové mimořádné valorizace důchodů, čímž průměrný důchod vzroste od 
června jen o 760 korun místo o dosud zákonem garantovaných 1770 Kč. Navíc se začalo 
schylovat k trvalým úpravám valorizací, které mají růst penzí důchodců ještě více 
zpomalit. Důchody se budou v pravidelném lednovém termínu valorizovat jen o třetinu 
růstu reálných mezd, jak tomu bývalo kdysi, a o růst životních nákladů, tedy o inflaci 
domácností seniorů. (dle denního tisku z 25. března 2023) Dne 12. května t. r. Česká 
správa sociálního zabezpečení začala seniorům a dalším příjemcům důchodů rozesílat 
sdělení, o kolik jim od června t. r. vzroste penze. Průměrný důchod se zvýší o 750 Kč, tedy 
o tisícovku méně, než původně měl. (podle denního tisku z 13. května 2023) 

Rušení poštovních poboček Česká pošta 30. března t. r. zveřejnila seznam tří set svých 
poboček, které kvůli úsporám v pololetí zruší. Okamžitě se strhla bouře u dotčených 
občanů, ale i starostů a primátorů, dokonce i krajských hejtmanů. Např. v Praze dojde ke 
zrušení 35 poboček, v Kladně to odnesou tři pobočky. Naštěstí pobočka Unhošť, která i 
pro občany naší obce zajišťuje poštovní služby v uvedeném seznamu nefiguruje.  (podle 
denního tisku z 1. dubna 2023). Dne 21. dubna Česká pošta začala rozdávat výpovědi 
kvůli uvedenému rušení poboček. Týkat se měly zhruba 1600 zaměstnanců, hlavně 
pracovníků na přepážkách a doručovatelů. (podle denního tisku z 22. dubna 2023) 

Zdražení poštovného Česká pošta od 1. července 2023 zrušila na tři sta vybraných 
poboček, a to kvůli úsporám, ale hned na to jednak prodloužila doručovací dobu u tzv. 
ekonomických listovních zásilek ze dvou na tři dny, kdy uvedla důvod: trvalý pokles zájmu 
o posílání listovních zásilek a s tím související optimalizace poštovní sítě. A asi aby se 
ještě méně listovní zásilky prostřednictvím pošty posílaly, tak od uvedeného dne zdražila 
poštovné. Odeslání obyčejného dopisu (i pohlednice) o čtyři koruny – prioritní dopis 34 
korun, ekonomický (obyčejný) dopis 27 korun. Za doporučené psaní (do 50 g) zákazník 
zaplatí o desetikorunu více – v levnější variantě 72 Kč, v dražší (prioritní) až 79 Kč. Na 
celkových 77 Kč zdražila rovněž cenná psaní. Pozitivní je jen to, že prodloužení doručovací 
doby se netýká doručování složenek s důchody a prioritního způsobu doručování dopisů 
(za uvedených 34 korun). (podle denního tisku ze 3. června a 1. července 2023) 

Rodná čísla Z občanských průkazů a z různých jiných databází rodná čísla jen tak 
nezmizí. Původně se měla do občanek přestat psát v roce 2025. Volební strana Piráti 
navrhuje upravit příslušný zákon tak, aby neobsahoval konkrétní termín. Společně 
s odborníky ze státního i soukromého sektoru se shodla na tom, že účinnost kvůli 
odkladům je aktuálně špatně načasovaná a ztrácí smysl i s ohledem na chystanou unijní 
regulaci. Postupné nahrazování rodných čísel jinými identifikátory nicméně bude 
pokračovat. Proti ukončení rodných čísel protestovaly např. banky, pojišťovny, i další 
soukromé firmy. Podle nich by to mj. komplikovalo poskytování úvěrů či vedení personální 
agendy. (podle denního tisku z 1. července 2023)                                                                                   
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Odmítnutí Národního parku Křivoklátsko Svazek obcí Křivoklátska na svém prvním 
oficiálním sněmu odmítl založení Národního parku Křivoklátsko. Obce tak pokračují v boji 
proti vyhlášení parku a přeměně části stávající chráněné krajinné oblasti na území 
s přísnější ochranou. O zřízení národního parku usiluje ministerstvo životního prostředí. 
Svazek sdružuje 28 obcí a je potvrzením, že snahy o ochranu křivoklátské krajiny a života 
obyvatel nejsou scestné. Zástupci těchto obcí nemají výhrady proti ochraně přírody, tu 
naopak chtějí zachovat v co nejlepším stavu, ale už nyní je peče o ni dostatečně zajištěna 
institutem chráněné krajinné oblasti. Spojení obcí Křivoklátska do svazku ukazuje, jak 
plošný je nesouhlas se zřízením národního parku. Petici, která směřuje proti zřízení 
národního parku podepsalo přes jedenáct tisíc lidí. Místní se také obávají, že zřízení 
národního parku jim přinese mnohá omezení a změní se hospodaření ve zdejších lesích. 
Požadují zachování stávající plnohodnotné samosprávy místních obcí a příslušných krajů. 
Křivoklátské lesy by měly nadále poskytovat místním lidem práci, obživu, dřevo do kamen 
a prostor pro realizaci, zmiňují odpůrci národního parku. Dále poukazují na obrovské 
mnohamilionové náklady na zřízení a provozování národního parku. Naproti tomu 
Ministerstvo životního prostředí argumentuje tím, že nový národní park by měl chránit část 
Křivoklátska, kde je pestrý a k tomu největší lesní komplex ve vnitrozemí České republiky. 
A ten je potřeba více chránit. Zamýšlený národní park má zabírat 116 kilometrů 
čtverečních Křivoklátska, což představuje 16 procent stávající CHKO. O vyhlášení 
národního parku rozhodne Poslanecká sněmovna. (podle denního tisku z 15. července 
2023)  

Kůrovec na ústupu Státní podnik Lesy ČR oznámil ústup kůrovcové kalamity v jimi 
spravovaných lesích. Stojí za tím intenzívní vyhledávání, zpracovávání a asanace 
kůrovcového dříví. (podle denního tisku z 29. července 2023). Také v lesích, rozkládajících 
se na katastru naší obce lze vypozorovat, že po likvidaci a zpracování napadených stromů 
je v současné době kůrovec na ústupu, ale množství vytěženého kůrovcem napadeného 
dřeva i zde z pohledu zjišťovaných škod tyto jdou v korunách do statisícových položek.  

Průzkum agentury STEM/MARK Máme se lépe. Celkem 54 procent Čechů se domnívá, 
že se lidé mají v současné době lépe než před rokem 1989. O opaku je přesvědčeno 17 
procent z dotázaných. Nejčastěji si to myslí lidé z nejstarší generace, s nižším vzděláním 
a také s nižšími příjmy. Podle 47 procent lidí jsou ceny zboží horší a podle pětiny je ve 
srovnání s dobou před rokem 1989 horší i školství. (podle denního tisku z 18. listopadu 
2023) 

Česko zahalil státní smutek Česká republika v sobotu dne 23. prosince 2023 držela 
státní smutek, který vyhlásila vláda v souvislosti se čtvrteční (21. 12.) střelbou na pražské 
filozofické fakultě UK. Obětí řádění studenta Davida K. se stalo 14 lidí, studentů i 
pedagogů. Dalších 25 utrpělo zranění. Útočník se v okamžiku, kdy se k němu přiblížili 
policisté, zastřelil na ochozu budovy fakulty zřejmě vlastní brokovnicí. V katedrále sv. Víta 
na Pražském hradě se uskutečnila bohoslužba za oběti střelby, kterou sloužil pražský 
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arcibiskup Jan Graubner a jíž se zúčastnil i prezident republiky Petr Pavel. Premiér Petr 
Fiala (ODS) vyzval občany, aby v sobotu 23. 12. v pravé poledne uctili památku obětí 
minutou ticha. Ve stejnou dobu se rozezněly zvony na kostelech a kaplích napříč celou 
zemí. Také u nás v obci místní zvoník Vít Hofmann zvonil zvonem v místní kapli. V řadě 
měst a obcí kvůli státnímu smutku byl zrušen vánoční program a další akce včetně 
sportovních. 

 

 

 

 

 

Zpracoval v měsících září – listopad 2024 Mgr. Miroslav Oliverius, kronikář obce 

Předkládá k projednání v zastupitelstvu obce Mgr. Miroslav Oliverius, starosta obce 

Projednáno bude na schůzi zastupitelstva obce Malé Kyšice dne 11. prosince 2024 

 


